
 Protokół  Nr VI/15 
 

z obrad VI Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 26 marca  2015 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady VI Sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdzi, Ŝe na stan  15 radnych obecnych jest 14 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad.  
Radny nieobecny : 
1.Bogdan Grabski - nieobecność usprawiedliwiona  
Pismo dot. nieobecności radnego podczas obrad VI sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta śygadło  
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 3 i przedstawiciele prasy 
lokalnej. 
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyli :  
Pani Patrycja Gross – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim  
 
Protokół nr V/15 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 27 lutego  
2015 roku został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami za) bez odczytywania. 
 
Przewodniczący rady odczytał porządek obrad  VI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński i 
wobec braku uwag poddał pod głosowanie. 
 
W wyniku głosowania, Rada Gminy jednogłośnie przy 14 głosach „za” przyjęła porządek 
obrad VI sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak niŜej i według tego 
porządku obradowała. 
 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr V z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   27 lutego 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje  
3.Stan bezrobocia na terenie gminy 
   Opinia Komisji Socjalno- Porządkowej i Oświaty  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy na 2015 r. 
5.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  
   zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 2015 roku 
6.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
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   zbiorowego  odprowadzenia ścieków 
8.Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie 
    Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu  
9.Ocena wydatków bieŜących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2014 r. 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
10.Analiza zadłuŜenia gminy i prawidłowości spłaty zadłuŜenia  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
11.Analiza wykorzystania środków przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego w 2014 r. 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
12.Informacja o wynikach przeprowadzonej kontroli w sprawie gospodarki finansowej   
     sołectwa Barzkowice i sołectwa śarowo 
13.Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok oraz  
     przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2015 r.  
     Sprawozdanie przedstawia Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
14.Informacja na temat działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
15.Informacja na temat działalności przewodniczącego rady gminy w okresie  
      międzysesyjnym  
16.Odpowiedzi na interpelacje radnych: 
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnego      
        Mariusza  Sikorskiego złoŜoną w dniu 27 lutego 2015 r. 
     - Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o odpowiedzi na interpelację radnych tj.  
       Agnieszki Lendy, Mariusza Sikorskiego, Macieja Lipki, złoŜoną w dniu 27 lutego 2015 r.    
17.Wolne wnioski i zapytania  
18.Sprawy róŜne  
19.Ustalenie terminu następnej sesji  
20.Zamknięcie obrad sesji 
 
Ad.2 Interpelacje radnych  
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
Ad.3 Stan bezrobocia na terenie gminy 
Przewodniczący Komisja Socjalno – Porządkowej Jarosław Kornet przedstawił opinię komisji 
do w/w tematu w brzmieniu jak niŜej : 
 
Na posiedzeniu komisji w dniu 24 marca 2015 r. Pani Patrycja Gross Dyrektor Powiatowego 
Urzędu Pracy w Stargardzie Szczecińskim omówiła stan bezrobocia w powiecie stargardzkim 
oraz na terenie gminy Stargard Szczeciński . 
Komisja przedstawioną informację przyjęła.  
 
Przewodniczący rady poprosił obecną na sesji Panią Dyrektor Patrycję Gross o 
przedstawienie stanu bezrobocia na terenie gminy za rok 2014. 
 
Pani Dyrektor Patrycja Gross powiedziała, Ŝe stopa bezrobocia w naszym powiecie spadała o 
2 punkty i wynosi na dzień 31.12.2014 r. 17,6 % co miało równieŜ wpływ na bezrobocie w 
gminie Stargard Szczeciński. Rok 2014 w gminie rozpoczął się wskaźnikiem 10,9 %, a 
zakończył się  8.3% i był niŜszy o 2.6 % ( zmniejszył się o 203 osoby).  
Pani Dyrektor Patrycja Gross powiedziała, Ŝe w przedstawionej informacji zawarte są 
wszystkie instrumenty którymi posługiwał się urząd, tabele przedstawiające dane liczbowe,  
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które przygotowali pracownicy urzędu oraz poinformowała co  jest planowane w nowym roku 
oraz udzieliła odpowiedzi na pytania .  
 
Informacja o stanie bezrobocia w gminie Stargard Szczeciński za 2014 r. stanowi załącznik nr 
4 do protokołu. 
 
Ad.4 Podjęcie uchwały Nr VI/31/15 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2015 r. 
   
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za” , 
„przeciw „  0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  - podjęła  uchwałę Nr VI/31/15 w sprawie zmian 
budŜetu gminy na 2015 r. , która stanowi załącznik nr 5 do protokołu .  
 
Ad.5 Podjęcie uchwały Nr VI/32/15  w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Stargard Szczeciński w 2015 roku  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za” , 
„przeciw „  0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 - podjęła  uchwałę Nr VI/32/15   w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 2015 roku, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu .  
 
Ad.6 Podjęcie uchwały Nr VI/33/15 w sprawie ustanowienia pomnika przyrody  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały. 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący rady przystąpił do głosowania 
nad projektem uchwały. 
 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za” , 
„przeciw „  0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 - podjęła  uchwałę Nr VI/33/15   w sprawie 
ustanowienia pomnika przyrody, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.7 Podjęcie uchwały Nr VI/34/15 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał w/w projekt uchwały i poddał go pod 
głosowanie. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami  
„ przeciw „  przy 0  głosów „za” i 0 głosów „ wstrzymujących się „ -  nie podjęła  w/w 
uchwały . 
 
Ad.8 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię komisji do informacji o stanie budynków i mieszkań komunalnych w 
gminie w brzmieniu jak niŜej : 
 
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu na posiedzeniu w dniu 23 marca 2015 r. 
przeanalizowała informację i wyraŜając swoją opinię , informację przyjęła. 
Komisja w trakcie dyskusji zwróciła uwagę na duŜe zadłuŜenie najemców  z tytułu opłaty 
czynszu mieszkalnego za 2014 r. 
 
Kolejno przewodnicząca komisji odczytała protokół z wyjazdu w teren Komisji Gospodarki 
Mienia Komunalnego i BudŜetu w dniu 20 marca  2015 r. - celem przeglądu budynków szkół 
podstawowych znajdujących się na terenie gminy Stargard Szczeciński.   
 
Protokół z wyjazdu komisji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, Ŝe Pani Dyrektor Szkoły w Grzędzicach poinformowała 
komisję, Ŝe trwa nabór dzieci do szkoły i zostało  juŜ zgłoszonych 40 nowy dzieci, a odchodzi 
z szóstych klas tylko 11 dzieci, co spowoduje większą ciasnotę, a nie minął jeszcze termin 
składania podań. 
Przewodnicząca komisji powiedziała, Ŝe jeŜeli dojdą dodatkowe odziały klasowe to będzie 
brakowało pomieszczeń . 
Wójt Gminy poinformował ,Ŝe planuje się z sekretariatu i gabinetu dyrektora dodatkowo 
utworzyć  salę lekcyjną. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział o ciasnych pomieszczeniach i jako przykład wskazał 
pomieszczenie, gdzie dzieci spoŜywają posiłki na zmiany. W dalszej wypowiedzi 
przypomniał ,Ŝe do szkoły w Grzędzicach uczęszcza tylko 60 % dzieci, z tych które powinny 
uczęszczać. 
Radny Maciej Lipka powiedział o małych pomieszczeniach gdzie jest stosowana zmianowość 
i dlatego zdaniem radnego naleŜy zwiększyć zakres rozbudowy tej szkoły. 
Radny Mateusz Jarosz zapytał , czy  jak była planowana rozbudowa szkoły w Grzędzicach, 
został uwzględniony wzrost dzieci w tej szkole. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe w momencie kiedy planowano rozbudowę szkoły w 
Grzędzicach to było duŜo mniej mieszkańców, toalety dla dzieci były na dworze i na terenie 
gminy było 15 szkół , a projekt rozbudowy zakładał wzrost o 25% . 
Radny Jarosz Mateusz powiedział o sytuacji w szkole podstawowej w Strachocinie, gdzie są 
coraz większe oddziały klasowe, brakuje pomieszczeń i jest potrzeba rozbudowy tej szkoły. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała ,Ŝe są wyliczenia demograficzne i statystyczne, które 
przybliŜają pewne sprawy i my na tym bazujemy, podejmując plany rozbudowy nie wiemy 
czy ten problem będzie się pogłębiał czy zmniejszał , czy juŜ musimy  myśleć o rozbudowie 
szkoły nie wiemy ile przybędzie mieszkańców w Grzędzicach i na ile jest potrzeba juŜ 
rozbudowy szkoły w Grzędzicach, bo sytuacja moŜe wrócić do normy. 
Przewodnicząca komisji Sylwia Więcek  powiedziała o potrzebie  większych sal lekcyjnych o 
powierzchni 30-40 m2 , a nie o 20 m2  gdzie jest bardzo ciasno. 
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Radny Mariusz Sikorski powiedział, Ŝe do szkoły w Grzędzicach obecnie chodzi około 60 % 
dzieci tych,  które mogłyby uczęszczać. 
Wójt Gminy powiedział, Ŝe nie będzie takiej sytuacji  finansowej, Ŝeby moŜna było 
rozbudować wszystkie szkoły, aby było nauczanie jednozmianowe. Przy tendencji 
wzrostowej  w przyszłości , dodał wójt  być moŜe  będzie nauczanie dwuzmianowe.     
Przewodniczący rady powiedział ,Ŝe w nowym rozdaniu na lata 2014-2020 nie ma 
programów dla wiejskich szkół jedynie z Urzędu Marszałkowskiego  będzie to jedyne źródło 
na uzupełnienie własnych środków. Przypomniał przewodniczący o utraconej subwencji z 
tytułu tego, Ŝe dzieci z terenu gminy uczęszczają do szkół na  terenach innych  gmin, 
powiedział jak waŜnym czynnikiem jest demografia i naleŜy na nią patrzeć, zakładając plany 
rozbudowy i  wspomniał ,Ŝe w przypadku Grzędzic i Strachocina  zwiększa się liczba 
mieszkańców, bo jest tendencja budowy domów jednorodzinnych na wsi. 
Radny Jarosław Kornet powiedział o rozbudowie szkoły w Sownie i kosztach z tym 
związanych , przypominając równieŜ  o innych potrzebach i wydatkach, dlatego szkoły są 
remontowane sukcesywnie . Jako pierwsza remontowana była szkoła w Grzędzicach i po 
zmianie sytuacji stała się za mała i tutaj radny powiedział ,Ŝe nie neguje rozbudowy w 
przyszłości szkoły w Grzędzicach, czy  Strachocinie gdzie do tej szkoły zostały zapisane 
czterolatki. Na raz wszystkiego zrobić nie moŜemy powiedział radny i dodał, Ŝe nie wiadomo 
czy nie zabraknie środków na rozbudowę szkoły w Sownie. Odnosząc się do środków 
unijnych  z nowego rozdania to zdaniem radnego,  zostały przeznaczone dla rolników. 
Przewodniczący rady powiedział o pomocy dla rolników i obecnej sytuacji w rolnictwie . 
Ponadto poinformował, Ŝe w poprzedniej kadencji radni  jak równieŜ nauczyciele czynili 
starania, aby dzieci wracały do naszych szkół i naleŜy wszystko zrobić, aby zwiększyć liczbę 
dzieci w szkołach, bo potrzeby w szkołach  są ogromne , a środków mało.      
Wójt Gminy poinformował  o moŜliwości dofinansowania m.in.  szkół podstawowych z 
funduszy z SOM w  ramach działania gospodarka niskoemisyjna i do tego programu zostały 
wpisane dwie szkoły tj. Sowno i Strachocin i jest moŜliwość uzyskania środków na 
gospodarkę termo modernizacyjną ( okna, pompy wodne, panele itp.) w obiektach juŜ 
istniejących. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała o wykazanym w ramach informacji  pustostanie  w 
miejscowości  Małkocin i zapytała  dlaczego ten lokal nie jest wynajęty. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe jest ten lokal ogłoszony pod wynajęcie, oglądało go paru 
chętnych , ale nikt się nie zdecydował na wynajęcie. 
Radna Wiesław Kuśnierz zapytała czy są prowadzone czynności zmierzające do odzyskania 
wykazanej  kwoty zadłuŜenia z tytułu opłat czynszu ? 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe jest prowadzona pełna procedura z zachowaniem wszystkich 
czynności.  
Ad.9  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do 
wydatków bieŜących Urzędu Gminy za miesiąc grudzień 2014 r. w brzmieniu jak niŜej :  
 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 25 marca  2015 r. dokonała na podstawie 
przygotowanej informacji oceny wydatków bieŜących gminy za miesiąc grudzień 2014 r. i po 
uzyskaniu wyjaśnień informację przyjęła . 
Przewodnicząca komisji dodatkowo wyjaśniała, Ŝe komisja oceniając wydatki bieŜące czyli te 
, które wiąŜą się z funkcjonowaniem urzędu porównywała do wydatków grudnia 2013, które  
kształtowały się one na tym samym poziomie. 
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Ad.10 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu 
analizy zadłuŜenia gminy i prawidłowości spłaty zadłuŜenia w brzmieniu jak niŜej: 
 
Komisja Rewizyjna na podstawie przygotowanej informacji dokonała analizy zadłuŜenia 
gminy wg stanu na dzień 31.12.2014 r.i informację przyjęła. 
Przewodnicząca komisji dopowiedziała do w/w opinii, Ŝe obowiązujące wskaźniki zadłuŜenia 
nie zostały przekroczone.  
Radny Józef Tracz zapytał o środki wykazane w latach  2010-2011-  z czym były związane i 
jakich  inwestycji dotyczyły. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe dotyczyły remontu szkoły w Małkocinie i kanalizacji wokół 
jeziora Miedwie.   
Ad.11 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do 
wykorzystania środków przez sołectwa w ramach funduszu sołeckiego w roku 2014 , a 
mianowicie: 
 
Komisja Rewizyjna po przeprowadzeniu dyskusji dotyczącej wykorzystania środków 
finansowych przez sołectwa w roku 2014 , przedstawioną informację przyjęła . 
Przewodnicząca komisji dodatkowo poinformowała, Ŝe obecnie wykorzystywane są środki 
sołeckie przez sołectwa w sposób bardziej gospodarny, uchwalane są  takie  przedsięwzięcia 
po których pozostaje coś trwałego w sołectwie , a  mniej przeznacza się na  konsumpcję. 
 
Radny Mateusz Jarosz powiedział o tym , Ŝe sołectwo przekazało środki z funduszu 
sołeckiego w roku 2014 i 2015  na wybudowanie chodnika  w kierunku szkoły w Strachocinie 
i wspomniał o środkach z budŜetu gminy w roku 2014 na ten cel i to ,Ŝe było obiecane w 
poprzednim roku, Ŝe będzie budowany chodnik w Strachocinie w roku 2015.  
 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe w budŜecie są zapisane środki na wspólną budowę z powiatem  
chodnika w miejscowości Strachocin, Trzebiatów, Klępino i Witkowo, ponadto jest juŜ 
pierwsza umowa na  wspólną budowę chodnika w  miejscowości Klępino .  
Dalej wójt poinformował , Ŝe jeŜeli chodzi o kawałek chodnika przy drodze gminnej w 
Strachocinie, to została opracowana dokumentacja . 
Radny Mateusz Jarosz powiedział ,Ŝe była taka rozmowa w roku ubiegłym, Ŝe cała kwota 
miała być przeznaczona w roku 2015 na budowę chodnika kierunku szkoły w Strachocinie. 
 
Przewodniczący rady powiedział ,Ŝe była gorąca dyskusja na radzie w roku 2014 i obecnie nie 
wyobraŜa sobie, aby nie było budowy chodnika do szkoły w Strachocinie, w celu bezpiecznej 
drogi dzieci do szkoły. Pani Dyrektor Szkoły nie nalegała, ale naleŜy naciskać na Pana 
Starostę, aby znalazł środki i tą inwestycję zrealizować. Zabezpieczyliśmy we własnym  
budŜecie 30 tys zł, a decyzji w tej sprawie nie ma i dlatego naleŜy to poruszyć w rozmowach 
z Powiatem.  
 
Radny Jarosław Kornet powiedział o inwestycji prowadzonej przez powiat i zakończonej na 
miejscowości śarowo, a miała być prowadzona dalej przez Smogolice – Sowno . Następnie  
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radny powiedział ,Ŝe nie moŜe być tak ,Ŝe ktoś coś komu obiecał , wywierana jest presja 
poprzez środki sołeckie  do wykonania zadania. 
Wójt Gminy  poinformował o spotkaniach jakie odbywają się w gminach, a prowadzone są 
przez powiat, ostatnio takie spotkanie  odbyło się  w gminie Dobrzany, o czym poinformował 
wójt Makowski . 
Odnosząc się do remontu dróg powiatowych wójt powiedział ,Ŝe oczekiwania powiatu są 
takie, Ŝe gmina finansuje w wysokości  50 % i taki sam jest udział powiatu, a naleŜy wziąć 
pod uwagę fakt, iŜ są to drogi powiatowe. Następnie wójt odniósł się do prowadzonej obecnie  
inwestycji przez powiat w ramach projektu tj. remontu drogi pomiędzy Witkowem 
Pierwszym w kierunku Kolina i powiedział, Ŝe droga w kierunku  Sowna  byłaby inwestycją 
pilniejszą . 
Zastępca Wójta poinformował o spotkaniu z przedstawicielami Powiatu, które odbyło się 10 
marca 2015 r. w Dobrzanach, na którym to wójt złoŜył  zapotrzebowanie odnośnie remontu  
dróg powiatowych na terenie gminy, gdzie odbyła się równieŜ prezentacja Zarządu i dyskusja 
na temat komunalizacji mienia gminnego. 
 
Wójt Gminy z uwagi na to Ŝe będzie musiał opuścić obrady sesji poinformował, Ŝe radni 
otrzymali informację wójta o pracy między sesjami i powiedział, jak będzie wyglądała ta 
informacja na następną sesję.   
Następnie wójt poinformował o spotkaniach jakie odbyły się w siedzibie Związku Gmin 
Dolna Odra  w sprawie utworzenia Spółki Dolnej Odry na 12 gmin, w głosowaniu udział 
wzięło 11 gmin, z tego 9 było za utworzeniem spółki , 1 gmina przeciw i 1 wstrzymała się. 
ZałoŜenia były takie  powiedział wójt , Ŝe miała być to spółka konkurencyjna w stosunku do 
innych firm, które stawałyby do przetargu i  podzielenie gmin wchodzących w skład Związku  
na sektory, efekt powinien być  pozytywny w postaci niŜszych cen. Następnie wójt 
poinformował ,Ŝe jego osobiste zdanie jest takie , iŜ pośrednik nie jest potrzebny . Spółka 
chce wejść  ze sprzętem, który mają inne gminy i jest to 6 śmieciarek , dla porównania 
Remondis  ma 16 śmieciarek i tutaj wójt powiedział ,Ŝe naleŜy to wszystko przeanalizować, 
bo prawnie jest tak, Ŝe jeŜeli nie widzimy udziału w spółce to nie widzimy udziału w 
Związku. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,Ŝe moŜe być tak, iŜ wejście do spółki to podwyŜka cen za 
wywóz odpadów jak równieŜ poruszył temat dotyczący miejsca składowania tzw. PSZOK , 
który powinien znajdować się w kaŜdej gminie i zapytał o sprzęt w przypadku spółki. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe jest to 6 śmieciarek na cały Związek i dodał, Ŝe spółka musi  
najpierw wygrać przetarg. Poinformował równieŜ wójt o tym,  Ŝe spółka mogłaby zajmować 
się innymi zadaniami jak koszeniem, sprzątaniem miejscowości, a  w przypadku naszej gminy 
nie jest to przesądzone i dlatego to trzeba przeanalizować- powiedział wójt. 
Radny Maciej Lipka odnosząc się do informacji wójta zapytał  czy  w postępowaniu o 
udzielenie zamówienia publicznego jest prowadzone postępowanie przetargowe  dla 
wyłonienia wykonawcy odnośnie zadania dotyczącego wykonania robót budowlanych na 
terenie gminy jest ujęte zadanie dotyczące remontu dachu na remizie w śarowie. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe będą to drobne remonty budowlane na terenie gminy. 
Kolejno wójt odpowiedział na uwagę radnego Jarosława Kornet do złoŜonej informacji przez  
wójta, a uwaga dotyczyła tego, Ŝe w wymienionych miejscowościach w których był  
wykonany  cząstkowy remont dróg wykazano miejscowość Poczernin, a zdaniem radnego 
takiego remontu drogi nie było, według  wyjaśnień  wójt mogło to być  w granicach obwodu 
tej miejscowości albo nastąpiła pomyłka pracownika. Następnie wójt przedstawił  koszty  
dotyczącą dodatkowych kursów autobusów MZK na terenie gminy według wcześniejszych 
zgłoszeń i ujęcie  
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ostatniego zgłoszenia dotyczącego Małkocina, gdzie po wyliczeniach przez MZK byłby to 
koszt  130 tys zł do końca roku. 
Radna Małgorzata Cieplak powiedziała, Ŝe  w jej miejscowości mieszkańcy otrzymali pismo z 
Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie naliczenia opłaty za uŜywanie pasa drogowego, do tej 
pory kaŜdy mieszkaniec  przy swojej posesji dbał o ten kawałek gruntu, były pozakładane 
ogródki, koszone, a pytanie radnej dotyczyło tego , do kogo naleŜeć będzie obowiązek 
utrzymania tego pasa. 
Wójt Gminy odpowiedział, Ŝe zgodnie z uchwałą Rady Gminy odcinek od posesji do 
chodnika naleŜeć będzie do mieszkańca. 
Ad.12 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do punktu w sprawie informacji o wynikach 
przeprowadzonej kontroli w sprawie gospodarki finansowej sołectwa Barzkowice i sołectwa 
śarowo poinformowała, Ŝe w planie pracy na tą kadencję komisja przyjęła skontrolowanie 
wszystkich sołectw i przyjęto do kontroli rok 2014 dla wszystkich sołectw. Na razie trudno 
wymagać jakichkolwiek wniosków powiedziała radna, bo zdąŜono się zapoznać  z 
dokumentacją sołectwa Barzkowice  i śarowo, ale wielkich nieprawidłowości się nie 
spodziewamy. Radna powiedziała ,Ŝe gmina zadbała o to, aby błędów nie było, a Wójt wydał 
Zarządzeniem regulamin tworzenia funduszu i jego rozliczenia . Sołtys otrzymuje plik 
dokumentów i jest kontrola nad tymi dokumentami. W przypadku tych dwóch sołectw 
przedsięwzięcia są lepiej wykorzystywane, bo są kontrolowane przez komisję powołaną przez 
Pana Wójta pod względem zgodności z zadaniem własnym gminy, zgodności ze strategią 
gminy i wykorzystanie środków ma słuŜyć wszystkim mieszkańcom gminy. 
Wnioski jakieś moŜna się spodziewać po wykonaniu kontroli kilku sołectw- dodała radna. 
Ad.13 
Pani Jadwiga Kolarczyk pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2014 rok oraz przedstawienie 
potrzeb związanych z realizacją zadań w 2015, a następnie odpowiadała na pytania radnych. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Ad.14 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił informację na temat działalności wójta w okresie 
międzysesyjnym, a mianowicie:  
  
W Referacie Nieruchomości i Rolnictwa 

1 Przygotowano i opublikowano informacje o wywieszeniu wykazów i ogłoszeń 
nieruchomości przeznaczonych do zbycia w miejscowościach: Smogolice, Grabowo, 
Małkocin, Pęzino, Grzędzice i śarowo. 

2 Wydano 10 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych oraz 
posiadaniu nieruchomości rolnych połoŜonych na terenie gminy. 

3 Wydano decyzję zatwierdzającą projekt podziału nieruchomości oznaczonej jako działka 
nr 12/4, połoŜona w obrębie Lipnik. 

4 Wydano 12 decyzji zezwalających na usunięcie drzew. 

5 W związku z postanowieniem Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Szczecinie 
tj. wyłączeniu Wójta Gminy Marianowo i wyznaczeniu Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński do prowadzenia postępowania w przedmiocie ustalenia opłaty adiacenckiej z 
tytułu podziału czterech nieruchomości w gminie Marianowo, wszczęto procedurę  
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     wyłonienia rzeczoznawcy majątkowego celem określenia wartości nieruchomości dla   

      potrzeb ustalenia w/w opłaty. 

6 W okresie od 1 lutego do 28 lutego 2015 r. przyjmowano i weryfikowano wnioski 
producentów rolnych ubiegających się o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie 
oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej w okresie rozliczeniowym od 
1 sierpnia 2014 r. do 31 stycznia 2015 r. Przyjęto łącznie 174 wnioski oraz wydano 174 
decyzje. 

7 W dniu 17.03.2015 r. przekazano do Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
Szczecinie wniosek o przekazanie gminie dotacji celowej na postępowanie w sprawie 
zwrotu producentom rolnym podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 
wykorzystywanego do produkcji rolnej i jego wypłatę.  

Łączna kwota dotacji wyniosła: 847 654,23 zł. 

8 W dniu 02.03.2015 r. wydano decyzję określającą środowiskowe uwarunkowania dla 
firmy P.H.U. Krzysztof Parnowski w sprawie przedsięwzięcia pn. „Zakład produkcji 
elementów infrastruktury bezpieczeństwa drogowego w procesie odzysku odpadów 
innych niŜ niebezpieczne” na dz. nr 344/24, 344/27, 344/18, 344/19, obręb Strachocin, 
gmina Stargard Szczeciński. 

9 Zakończono postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla firmy CRB GROUP S.c. Strachocin dla przedsięwzięcia „Zakład 
produkcji elementów infrastruktury bezpieczeństwa drogowego w procesie odzysku 
odpadów innych niŜ niebezpieczne” na dz. nr 344/24, 344/27, 344/18, 344/19, obręb 
Strachocin, gmina Stargard Szczeciński. Przygotowywany jest projekt decyzji określającej 
środowiskowe uwarunkowania.  

10 Zakończono postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla firmy Prokon New Energy Poland Sp. z o. o. Gdańsk dla 
przedsięwzięcia pn.: „ Budowa farmy elektrowni wiatrowych Poczernin”, obręb 
Poczernin, gmina Stargard Szczeciński. Przygotowywany jest projekt decyzji umarzającej 
z uwagi na wycofanie przez firmę wniosku o wydanie decyzji.  

11 Zakończono postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn.: „Rozbudowa istniejącego gospodarstwa 
poprzez budowę zbiornika ziemnego na płynne odchody zwierzęce, montaŜ stołu do 
mechanicznego zadawania paszy, montaŜ separatora” na dz. nr 37/13, obręb Barzkowice, 
gmina Stargard Szczeciński. Przygotowywany jest projekt decyzji określającej 
środowiskowe uwarunkowania.  

12 Udzielono informacji publicznej Urzędowi Marszałkowskiemu Województwa 
Zachodniopomorskiego w Szczecinie nt. realizacji Programu Oczyszczania Kraju z 
Azbestu na lata 2009-2032 r. 

 

W Referacie Planowania Przestrzennego 

1. Wydano: 

− 18 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, w tym 17 decyzji 
ustalających warunki zabudowy dla budynków mieszkalnych jednorodzinnych oraz 1 
decyzja dotycząca zmiany sposobu uŜytkowania poddasza na cele uŜytkowe,  
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− 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym na budowę odcinka 
sieci wodociągowej w Kiczarowie i Grabowie oraz na budowę sieci gazowej średniego 
ciśnienia w Grzędzicach,   

− 3 postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,      

 

2. Prowadzenie postępowania w sprawie ustalenia na rzecz Gminy Stargard Szczeciński 
warunków zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie budynku świetlicy wraz 
z  niezbędną infrastrukturą techniczną, zewnętrzną instalacją zbiornikową na gaz płynny 
oraz ze zjazdem publicznym i parkingami, zlokalizowanej na terenie działek nr 262/2 
i  263/1 w obrębie Tychowo; 

 

3. Skierowanie do uzgadniania i opiniowania projektu zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w m. Święte oraz przygotowanie do procedury 
uzgadniania i opiniowania projektów zmian Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy w obrębach Ulikowo i Krąpiel;  

 

4. Ponowne wyłoŜenie do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Grzędzice; wyłoŜenie zakończy się w dniu 
16 kwietnia br., natomiast dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie 
planu odbędzie się w dniu 31 marca; termin do składania uwag do ustaleń projektu planu 
upłynie w dniu 30 kwietnia br. 

 

W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

1. Zadania wykonane. 

1) Zakończono, odebrano i przekazano do uŜytkowania budowę pomostu rekreacyjnego, 
ścieŜki spacerowej, oraz placu zabaw w miejscowości Wierzchląd. 

2) Dokonano końcowego odbioru robót na zadaniu pn. „Budowa małej infrastruktury 
turystyczno- rekreacyjnej w Lipniku dz. 753/2.” 

3) Zakupiono węgiel do kotłowni c.o. przy obiektach gminnych: Ośr. Zdrowia w Pęzinie i 
Sownie, świetlicy w Koszewie, oraz olej grzewczy do budynku świetlicy z biblioteką w 
Pęzinie 74a.  

4) Wykonano naprawy awaryjne w niektórych obiektach gminnych: 

- świetlica Tychowo- wymiana zamka i klamki w drzwiach wejściowych, naprawa wc wraz z 
wymianą elementów uszkodzonych, wymianą wyłącznika w duŜej sali. 

- świetlica Krąpiel- zakup i wymiana świetlówek i dławików w lampach sufitowych. 

- kontener „Biały Domek” Lipnik- wymiana podgrzewacza wody,  

- świetlica Ulikowo- wymiana wkładki w drzwiach wejściowych oraz naprawa lampy 
zewnętrznej, zakup i wymiana halogenu obok drzwi wejściowych 

- szatnia sportowa Orlik- naprawa szczelności złączeń na instalacji wewnętrznej 
wodociągowej w pomieszczeniu WC. 
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5) Dokonano protokólarnego ustalenia sposobu uŜytkowania terenu przylegającego do 
budynku nr 12  

w Trzebiatowie, w którym znajduje się świetlica gminna oraz prywatny lokal mieszkalny.  

6) Wykonano remonty cząstkowe dróg gminnych w następujących miejscowościach: 

- Grzędzice, (ul. Gryfa, Brzozowa, Jeziorna);  

- StrzyŜno; 

- Witkowo Drugie; 

- Święte; 

- Strachocin; 

- Poczernin; 

- Lubowo; 

- Lipnik. 

7) Wykonano remonty cząstkowe dróg gminnych na trasie pomiędzy miejscowościami: 

- Poczernin- Rogowo- Lubowo, Lubowo- Grzędzice- Lipnik. 

8) Wykonano remonty dróg wewnętrznych w miejscowościach 

- StrzyŜno; 

- Witkowo Drugie, ul. Wierzbowa, Kolejowa.  

9) Wykonano prace pielęgnacyjne na utrzymanie zieleni w nieruchomościach gminnych- 
drogach prace w miejscowościach Grzędzice, StrzyŜno, Kiczarowo, Rogowo- Poczernin, 
Lipnik. 

 

2. Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 

 

1.  Prowadzone jest postępowanie przetargowe dla wyłonienia Wykonawcy zadania pn. 
Wykonanie robót budowlanych na terenie Gminy Stargard Szczeciński w 2015 roku.   

Termin składania ofert do dnia 08.04.2015 roku. 

Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych. 

 

2. Prowadzone jest postępowanie przetargowe dla wyłonienia Wykonawcy zadania pn. 
PołoŜenie polbruku przy świetlicy w Poczerninie. 

Termin składania ofert do dnia 25.03.2015 roku. 

Przetarg prowadzony w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  

 

3.  BieŜąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw. 
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Ponadto wójt gminy lub zastępca uczestniczyli w następujących spotkaniach jak: 

- 01 marca 2015 r. – w Narodowym Dniu Pamięci „śołnierzy wyklętych” oraz w Mszy Św. 
w intencji „śołnierzy wyklętych”, która odbyła się w kościele pw. Św. Jana Chrzciciela; 

- 05 marca 2015 r. – w konferencji „Prezydencja Stowarzyszenia  Sieja w ramach programu 
operacyjnego „Ryby 2007-2013” w Barlinku; 

- 05 marca 2015 r. w spotkaniu z okazji Rocznicy zdobycia Stargardu Szczecińskiego; 

- 10 marca 2015 r. – w spotkaniu Starosty z wójtami i burmistrzami w Dobrzanach; 

- 12 marca 2015 r. – w spotkaniu z sołtysami; 

- 14 marca 2015 r. – w spotkaniu z seniorami; 

-10, 18, i 25 marca 2015 r. – w Walnym Zgromadzeniu Związku Gmin Dolna Odra 
 
Sekretarz Gminy Danuta śygadło odpowiedziała na propozycję radnego Mateusza Jarosza 
dotyczącą notarialnego zapisu uŜytkowania przez sołectwo Trzebiatów  terenu przyległego do 
budynku nr 12 w Trzebiatowie , w którym znajduje się świetlica gminna oraz prywatny lokal 
mieszkalny. 
 
Ad.15 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował o pismach, które wpłynęły do 
biura rady od ostatniej sesji, a mianowicie :   
- pismo Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dotyczące  sprawozdania z realizacji zadań z     
  zakresu wspierania rodziny za 2014 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją  
  zadań w 2015 r. ( zostało przedstawione w pkt 13) 
- pismo Wójta Gminy w sprawie mieszkańca Warnic, który pismem do urzędu wnioskował o 
uchylenie uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie przystąpienia do zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i tutaj przewodniczący 
powiedział ,Ŝe naleŜy pomóc rolnikowi i naleŜy przygotować projekt uchwały. 
Następnie przewodniczący poinformował, Ŝe wpłynęła skarga mieszkańca gminy, a dotyczy 
bezpodstawnego oskarŜenia o kłamstwo od Pana Wójta Gminy Stargard Szczeciński w 
kierunku Sołtysa wsi Małkocin i sposób przeprowadzenia rozmowy przez Pana Wójta na ten 
temat. 
Przewodniczący odczytał część treść skargi, a następnie zapytał, kto z radnych jest za 
skierowaniem skargi do Komisji Rewizyjnej celem zbadania zasadności zarzutów i 
wypracowania stanowiska . 
Rada Gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” wyraziła zgodę na skierowanie skargi do  
Komisji Rewizyjnej.    
 
Ad.18  
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał odpowiedź Wójta Gminy na 
interpelację radnego Pana Mariusza Sikorskiego  dotyczącą kontynuacji budowy kanalizacji 
sanitarnej w Grzędzicach. 
 
Odpowiedzi na interpelację radnego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy ta koncepcja dalszej rozbudowy będzie dotyczyła całej 
miejscowości . 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, Ŝe nie będzie dotyczyć całej miejscowości, a 
będą to etapy i I - etap to kolonia ,a II etap to tzw „folwark”. Nie jest to moŜliwe, aby 
koncepcja  dotyczyła całej miejscowości patrząc na rozbudowę Grzędzic powiedział wójt , 
będzie to etapami biorąc pod uwagę równieŜ finanse gminy. 
 
Następnie przewodniczący rady odczytał drugą interpelację złoŜoną  przez radnych tj. Panią 
Agnieszkę Lendę, Pana Mariusza Sikorskiego oraz Macieja Lipkę,  dotyczącą przebudowy 
drogi gminnej nr 490015Z o przebiegu Lipnik – Grzędzice – Lubowo. 
 
Odpowiedź na interpelację stanowi załącznik nr 11 do protokołu .  
 
Radny Mariusz Sikorski w związku z interpelacja zgłosił trzy pytania kosztem uzupełnienia 
odpowiedzi, a mianowicie: 
Pytanie pierwsze dotyczyło tego, iŜ w treści odpowiedzi na pismo czytamy, Ŝe 
dofinansowania 50 % kosztów kwalifikowanych, a w trakcie konsultacji Strategii 
dofinansowanie było na poziomie 75 %, czy coś  się zmieniło- zapytał radny? 
Zastępca Wójta odpowiedział , Ŝe Stowarzyszenie Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego 
uznało, aby  obniŜyć dofinansowanie, a tym samym zwiększyć innym gminom  moŜliwość 
skorzystania z tego projektu. 
Drugie pytanie dotyczyło tego, iŜ w odpowiedzi czytamy „ Na dzień dzisiejszy prowadzone 
są konsultacje dotyczące opracowania koncepcji przebudowy drogi” i w związku z tym  jakie 
to są konsultacje i kto z kim się będzie konsultował ? 
Zastępca Wójta odpowiedział, Ŝe obecnie są konsultacje prowadzone z SOM-em, jakie są  
moŜliwości i jaką  koncepcję obrać, aby realizować program jak równieŜ jaka jest moŜliwość 
finansowa, jaki będzie kosztorys. 
Trzecie pytanie dotyczyło tego , czy są przewidziane konsultacje społeczne, albo spotkania z 
mieszkańcami tych miejscowości, których dotyczy ten program.  
Zastepca Wójta odpowiedział , Ŝe na pewno będą takie spotkania, Ŝe  wręcz są wskazane takie 
konsultacje . 
Radny Mariusz Sikorski powiedział o konieczności konsultacji z mieszkańcami Grzędzic w 
sprawie chodnika. 
Zastępca Wójta odpowiedział, Ŝe prawo do dysponowania mieniem na cele budowlane-
chodnika ,  tylko  za zgodą  właściciela do dysponowania gruntem. 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała, Ŝe powstał pewien zamysł, iŜ największy zakres i 
środki dotyczyć będą Grzędzic, a konsultacje z mieszkańcami  są jak najbardziej potrzebne, 
czy będzie kilka koncepcji i jak to się będzie miało do moŜliwości finansowych gminy- 
zapytała radna.. 
Zastępca Wójta odpowiedział ,Ŝe będą róŜne koncepcje i kaŜdy będzie mógł się do nich 
ustosunkować. 
Radny Maciej Lipka zapytał czy w ramach kosztów kwalifikowanych  są ujęte elementy 
infrastruktury np. wokół istniejących placów zabaw, bo warto to wprowadzić , jak siłownie, 
ławeczki, a w ciągu ścieŜki rowerowej np. stojaki. 
Zastępca Wójta   odpowiedział, Ŝe koncepcja pokaŜe gdzie będzie  prawo do nieruchomości i 
wtedy moŜna mówić o dodatkowych elementach infrastruktury. 
 
Radny Maciej Lipka zapytał o odcinek drogi pomiędzy Lubowem, a śarowem , czy 
koncepcja dotyczyć będzie równieŜ oświetlenia . 
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Zastępca Wójta odpowiedział ,Ŝe  nie , a  pozostaje istniejące oświetlenie i dodał ,Ŝe projekt to 
pokaŜe . 
Sekretarz Gminy poinformowała, Ŝe według wyjaśnień kierownika zajmującego się 
inwestycjami w gminie otrzymała informację , Ŝe prowadzone są rozmowy dotyczące 
opracowania   koncepcji i po konsultacji z mieszkańcami zostanie wypracowane stanowisko . 
Na bazie wybranej koncepcji powstanie dopiero dokument- projekt szacunkowo określający 
koszty i rodzaj wykonywanych zadań i elementów. Projekt nie został zakończony jest to 
dokument strategiczny. 
Radna Agnieszka Lenda zapytała na jakim etapie pojawiają się mieszkańcy. 
Sekretarz Gminy odpowiedział ,Ŝe na etapie koncepcji, przed opracowaniem dokumentacji 
technicznej.  
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, Ŝe wcześniej Pani Sekretarz powiedziała inaczej ,Ŝe 
będzie wybrana osoba, która opracuje załoŜenia i wtedy będzie dyskusja z mieszkańcami i 
wtedy projekt , a moŜe inaczej powiedziała radna , najpierw spytać mieszkańców, projekt i 
zastanowić się czy starczy środków . 
Sekretarz Gminy powiedział ,Ŝe jeŜeli chodzi o drogę i dodatkową infrastrukturę to na etapie 
wyłoŜenia koncepcji. 
Zastępca Wójta powiedział ,Ŝe nie z kaŜdą koncepcją moŜna się zgodzić, projektant ma swoją 
wizję i dlatego trzeba się spotykać na etapie koncepcji. 
Radny Jarosław Kornet odniósł się do zakresu prac związanych z remontem drogi i wizji  
dotyczącej dodatkowych elementów infrastruktury jak, siłownie, ławeczki  i powiedział ,Ŝe 
trzeba mieć świadomość, Ŝe tej koncepcji nie będzie miała reszta gminy, bo 2-3 miejscowości 
wprowadzamy w XXI wiek, a co z pozostałymi miejscowościami gminy. W dzisiejszych 
czasach powiedział radny trzeba być zadowolonym, Ŝe będzie remont drogi, chodniki i 
ewentualne uzupełnienie oświetlenia, bo szerszej wizji  w stosunku do pozostałych 
miejscowości to nie widzę- dodał radny. 
Radny Maciej Lipka powiedział ,Ŝe są realizowane pewne projekty z moŜliwością 
dofinansowania takich załoŜeń i dodał, Ŝe naleŜy szukać takich środków, aby objęte było 
kilka miejscowości. 
 
Ad.17 i 18  
 
Pani Magdalena Wojciechowska animator zadrzewieniowy przedstawiła za pomocą slajdów 
zrealizowany „Program Drogi dla Natury w gminie Stargard Szczeciński w okresie od 02.01-
31.10.2014 r.” .  
Opowiedziała bardzo dokładnie w jaki sposób był  realizowany program  w gminie m.in., 
wskazała gdzie zostały dokonane nasadzenia nowy drzew, które drzewa objęte były 
pielęgnacją, powiedziała o  ochrona alej i grup drzew jako pomników przyrody, o 
rekomendacjach dla gminy.  
 
 Radny Jarosław Kornet zapytała o remont drogi wewnętrznej w Poczerninie, której naprawę   
scedowano na Agrofirmę Witkowo. 
Zastępca Wójta odpowiedział, Ŝe o tej części drogi o której jest mowa, Agrofirma miała 
uzupełnić ubytek. 
Radny Jarosław Kornet powiedział na jakim odcinku miała być naprawiona ta droga, a 
wykonana usługa pozostawia wiele do Ŝyczenia. 
Sołtys Sołectwa Rogowo Pan Banaszczyk Bogdan poinformował, Ŝe przez kładkę pomiędzy 
Rogowem, a Lubowem, która jest przeznaczona do remontu, rowerzyści zrobili sobie szlak 
rowerowy. 



- 1 5 - 
Zastępca Wójta odpowiedział, Ŝe odnośnie remontu tej kładki to zostały zebrane oferty, 
kładka jest zabezpieczona i jest zakaz poruszania się po niej, jest ogłoszony przetarg, a 
obecnie ustalane jest prawo własności, kto jest jej  właścicielem. Wójt  powiedział, Ŝe na 
pewno ta kładka będzie wyremontowana. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,Ŝe mieszkańcy korzystają z komunikacji zbiorowej i nie 
wszystkim pasuje w przypadku pierwszego kursu MZK, a zwłaszcza tym którzy się spieszą 
na BUS, bo dojeŜdŜają do pracy Szczecinie, Ŝe ktoś zdecydował bez zmiany czasu kursu 
autobusu w miejscowościach poprzedzających śarowo, o wjeŜdŜanie autobusu  na pętle w 
śarowie, co nie pasuje osobom spieszącym się na BUSA. Radny równieŜ powiedział o 
przyspieszaniu sprawy odnośnie kursów w sobotę i wyjaśnieniu, dlaczego autobus pierwszym 
kursem tzw. pracowniczym zajeŜdŜa dodatkowo na pętle w śarowie. 
Zastępca Wójta dodatkowo uzupełniając powyŜszą odpowiedź w sprawie kładki , wymienił  
co wchodzi w zakres jej  remontu, a autobus wjeŜdŜa bo tak ma ustalony kurs. 
Radny Maciej Lipka powiedział o temacie dotyczącym Ochotniczych StraŜy PoŜarnych na 
terenie gminy, który to temat zdaniem radnego gdzieś umknął. Poinformował ,Ŝe na terenie 
gminy działają 5 Ochotniczych StraŜy PoŜarnych( śarowo, Grzędzice, Sowno, Pęzino i 
Barzkowice) z tego dwie StraŜe włączone są  do Krajowego Systemu Ratownictwa 
Gaśniczego( śarowo i Grzędzice)  z czego StraŜ  Grzędzice jest obecnie wyłączona. Radny 
przypomniał, Ŝe udało się zakupić w 2014 r.  nowy samochód dla OSP śarowo. 
Następnie radny powiedział ,Ŝe chciałby złoŜyć wniosek taką  propozycję do Pana  Wójta , 
aby na następne posiedzenie komisji została przygotowana informacja dotycząca stanu 
budynków OSP jak równieŜ stanu wyposaŜenia. Natomiast w miesiącu maju radny 
zaproponował, aby wspólnie komisja gospodarki z komisją socjalno-porządkową dokonała 
przeglądu stanu budynków OSP  na terenie gminy. Radny przedstawił jak wgląda 
zabezpieczenie nie tylko mieszkańców , ale i upraw polowych  na terenie gminy biorąc pod 
uwagę rozmieszczenie jednostek OSP i dodał, Ŝe warto zgłębić  się i  pochylić nad tym 
tematem i poinformował, Ŝe  obecnie w perspektywie finansowej mają być duŜe środki na 
działania  jednostek OSP. 
Radny Jarosław Kornet jako przewodniczący komisji socjalno-porządkowej i oświaty 
odpowiedział,   Ŝe w planie pracy  komisji jest temat dotyczący stanu ochrony 
przeciwpoŜarowej na terenie gminy i toczyła się dyskusja na  komisjach poprzedniej  kadencji 
w sprawie doposaŜenia jednostek i sprzęt był sukcesywnie zakupywany i jednostki 
doposaŜone i tutaj radny wspomniał o zakupie nowego samochodu dla OSP śarowo jak 
równieŜ  juŜ nie nowego samochodu  dla OSP Pęzino. Radny powiedział ,Ŝe stan 
wyposaŜenia jednostek OSP jest na poziomie dostatecznym, natomiast stan budynków 
wymaga remontu. 
Radny Maciej Lipka powiedział ,Ŝe w związku z wyjazdem dwóch  komisji w miesiącu maju 
w teren w sprawie jednostek OSP zaproponował, aby na sesję majową  zaprosić Komendanta 
Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Stargardzie Szczeciński, który mógłby 
naświetlić problemy związane z funkcjonowanie Krajowego Systemu Ratownictwa 
Gaśniczego.    
Józef Tracz poinformował ,Ŝe w świetlicy wiejskiej w Ulikowie doszło do rozszczelnienia 
dachu i woda zalewa meble i dlatego potrzebne jest szybkie działanie. 
Kolejno radny odnosząc się do dyskusji na ostatniej sesji odnośnie wniosku Klubu Radnych 
w sprawie nagrywania sesji, a do konkretnej  wypowiedzi Pana Mecenasa powiedział ,Ŝe 
chciałby ustosunkować się oraz  sprostować i wyjaśnić, a chodziło o  wypowiedź zgodnie z  
przytoczonym cytatem „ Nigdzie nie jest tak, Ŝe te nagrania umieszczane są jako informacja 
publiczna „ i podał  jako przykład  zamieszczania nagrań z sesji w Biuletynie Informacji 
Publicznej  przez Gryfino, Tychy. 
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Następnie radny powiedział, Ŝe w kolejnej wypowiedzi Pan Mecenas marginalizował 
nagranie twierdząc, Ŝe stanowić będzie ono podstawę do sporządzenia protokołu, Ŝe będzie 
przechowywane w zbiorze w urzędzie i jak ktoś będzie chciał to porówna sobie z nim 
protokół. Radny poinformował, Ŝe w pierwszej wypowiedzi  kwestionował Pan Mecenas 
nagranie jako informację publiczną i jako przykład  radny odniósł się do orzeczenia sądu w 
sprawie mieszkańca, który na czas nie otrzymał nagrania z sesji, a konkretnie do uzasadnienia 
tego wyroku i przytoczył dwa  cytaty z tego uzasadnienia , cytat pierwszy „ Odnotować 
równieŜ trzeba, Ŝe na zasadzie art. 11b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym ( Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm.), działalność organów gminy jest 
jawna, a więc takŜe i rady gminy jest jawna. Z kolei art. 7 ustawy o dostępie do informacji 
publicznej określa sposoby i udostępniania  informacji , wśród których wymienia się wstęp na 
posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących z powszechnych 
wyborów ( art.3 ust.1 pkt 3 tej ustawy ) i udostępnienie materiałów, w tym audiowizualnych i 
teleinformatycznych dokumentujących te posiedzenia. Skoro powyŜszym przepisie jest mowa 
o prawie „ dostępu” oznacza to obowiązek udostępniania wszelkich  materiałów 
dokumentujących sesje rady gminy, w tym nagrań CD bądź DVD, o ile w ten sposób 
dokumentuje się takŜe posiedzenia” oraz cytat drugi : „ Nagranie posiedzenia sesji rady jest 
niewątpliwie materiałem odzwierciedlającym przebieg sesji i dokonanych czynności rady, a 
zatem świadczy o działalności kolegialnego organu. Na zasadzie art. 1 ust.1 ustawy naleŜy 
przyjąć, Ŝe materiały i dokumenty tworzone podczas posiedzenia kolegialnego organu władzy 
publicznej stanowią informację o sprawach publicznych. Nagranie posiedzenia sesji rady, na 
płycie CD lub DVD, dotyczy sfery faktów, stanowi zatem informację publiczną „ – jak dodał 
radny sąd przyznał rację skarŜącemu . 
Radny Józef Tracz powiedział, Ŝe trzecia sprawa dotyczy tego co było głównym powodem 
dyskusji, poniewaŜ pojawiały się obawy co do danych personalnych i adresowych, które nie 
mogą być zamieszczane na stronie BIP bez zgody ich właścicieli. Odnosząc się do tego 
problemu radny przytoczył zapis art. 5 ustawy o dostępie do informacji publicznej, a  
zwłaszcza art. 5.1 i art. 5.2 – co podlega ograniczeniu i art. 8  pkt 5 „ w przypadku wyłączenia 
jawności informacji publicznej, w Biuletynie Informacji Publicznej podaje się zakres 
wyłączenia, podstawę prawną wyłączenia jawności oraz wskazuje się organ lub osobę, które 
dokonały wyłączenia , w  przypadku, o którym jest mowa w art. 5 ust 2, podmiot, w interesie 
którego dokonano wyłączenia jawności” . 
Podsumowując przedstawioną ostatnią  sprawę radny  powiedział, Ŝe ustawa jednoznacznie 
mówi jak to się czyni, a pieczę nad tym ma administrator danych osobowych. 
Przewodniczący Rady Gminy odnosząc się do kwestii nagrywania obrad sesji powiedział ,Ŝe 
nie ma Ŝadnych problemów, aby sesje były nagrywane i poinformował, Ŝe wpłynęły oferty i 
jest oferta dotycząca  przebudowy sali konferencyjnej pod potrzeby nagrywania to  koszt 
około 40 tys zł , a samo nagranie to 1200 zł. UwaŜam powiedział przewodniczący, Ŝe 
naleŜałoby przebudować salę, a nie bawić się w prowizorki, w roku bieŜącym środków na ten 
cel w budŜecie nie ma zapisanych i tutaj tą sprawę pozostawiam do decyzji rady. 
Radny Józef Tracz powiedział ,Ŝe naleŜy odróŜnić inwestycję, a nagrywanie obrad sesji, bo 
inwestycja moŜe trwać nawet 10 lat , a najwaŜniejsza jest  kwestia nagrywania sesji. 
Sekretarz Gminy Danuta śygadło powiedziała, Ŝe gmina poczyniła  starania , aby  
zorientować się w sprawie zakupu minimalnego sprzętu do nagrywania obrad  sesji, a w 
między czasie sekretarz uczestniczyła w szkoleniu zorganizowanym w Urzędzie Miejskim, 
gdzie firma z Poznania  przedstawiała sprawy związane z wyposaŜeniem i  nagrywaniem 
sesji, równieŜ firma  po obejrzeniu   sali  Urzędu Gminy, zobowiązała się do przysłania oferty 
.Następnie sekretarz przedstawiła oferty złoŜone gminie i tak pierwsza oferta wraz ze 
zestawieniem  
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minimalnym sprzętu to koszt 22 tys brutto plus osoba do obsługi sprzętu, następna oferta na 
usługę nagłośnienia i rejestracji podczas obrad sesji to 1200 zł netto/szt i 47 928 zł netto za 
dedykowany gotowy system audio. Ponadto Sekretarz poinformowała ,Ŝe gmina oczekuje na 
następne oferty. 
Radny Józef Tracz powiedział, Ŝe składając wniosek Klub Radnych nie myślał o 
kompleksowości wyposaŜenia sali, a zadaniem radnego wystarczą kamery internetowe o 
duŜej rozdzielczości i mikrofony . 
Radna Agnieszka Lenda powiedziała, Ŝe tutaj chodzi o rejestrację nagrania sesji i to, aby to 
juŜ funkcjonowało. 
Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała ,Ŝe w złoŜonym wniosku przez Klub Radnych nie 
chodziło o inwestycję, a nagrywanie obrad sesji  za pomocą najprostszego sprzętu. 
Radny Mateusz Jarosz zaproponował , aby podpisać umowę z obecną osobą nagrywającą dziś 
obrady sesję, na odsprzedanie nagrania. 
Radny Józef Tracz powiedział ,Ŝe najwaŜniejszą sprawą we wniosku to jest głos, a obraz  nie 
musi być wysokiej jakości .  
 Radny Maciej Lipka powiedział ,Ŝe wzdłuŜ rzeki Iny pojawiła się duŜa ilość śmieci i ta 
sprawa została równieŜ poruszona przez Panią Sołtys Lubowa , a  prawdopodobnie po akcji 
sprzątania na brzegu rzeki pojawiła się duŜa ilość odpadów, teren prywatny rolnika . Jeden z 
mieszkańców będący hodowcą bydła na własnej posesji posprzątał. Natomiast problem ten  
nie zakończył się wczesną wiosną powiedział radny, ale ten problem narasta. Sprawa ta 
powinna być rozstrzygnięta przez Pana Wójta przy wspólnym udziale przedstawicieli  
Związku Wędkarskiego, Stowarzyszenia  i innych instytucji, aby  rzekę oczyścić. 
Zastępca Wójta odpowiedział jak została rozwiązana sprawa w roku ubiegłym , natomiast w 
tym roku pojawił się problem innej natury poniewaŜ Pani sołtys Lubowa  i rada sołecka 
stwierdziły ,Ŝe rolnik został bardzo pokrzywdzony, poniewaŜ zostały śmieci. Stowarzyszenie 
które czyściło rzekę powiedział wójt miało nagrane zebraną wcześniej ilość, w międzyczasie 
rolnik podstawił przyczepę, a na tej przyczepie pojawiły się potem inne śmieci jak np. 
telewizory, dywany, a Zarząd Melioracji mając nagranie twierdzili, Ŝe  zostało zebranych 
mniej śmieci niŜ jest w rzeczywistości na przyczepie. Wójt powiedział, Ŝe ostatecznie 
postanowiono, iŜ Gmina  podstawi kontener i śmieci zostaną przerzucone, a koszty wywozu 
pokryje gmina. 
Jesteśmy na etapie wyjaśniania tej sprawy , bo jak się okazało pojawiły się dwie wersje i 
gmina musi wyjaśnić, jak było w rzeczywistości. 
Sołtys Rogowa Pan Bogdan Banaszczyk powiedział, Ŝe zna tą sprawę i widział te śmieci,  bo 
współpracuje z tym rolnikiem , tam jest duŜo zadrzewień , faktycznie w tych śmieciach są 
obudowy, opony, zbierane były te śmieci przez dwa dni , ten rolnik tych śmieci nie przyniósł,  
teren około 20 ha, a teren przy rzece jest niski  i woda mogła  nanieść.  
Ad.19  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania następnej sesji i terminy 
posiedzeń komisji jak niŜej ; 
-VII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński odbędzie się dnia 30 kwietnia 2015 r. o godz.  
  1000 

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu dnia 27 kwietnia 2015 r. godz. 830 

- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 28 kwietnia 2015 r. godz. 830 

- komisja rewizyjna dnia 29 kwietnia 2015 r. godz. 800   
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Ad.20 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 1420  zamknął obrady VI sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński. 
 
                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy  
 
                                                                                                             Edward Kosmal 
 
Protokół sporządziła : 
Zofia Stoczkowska  
 


